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P R O T O K Ó Ł  Nr XXXIX/14 
 

z obrad trzydziestej dziewiątej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VI kadencji, która się 

odbyła dnia 30 stycznia 2014 roku.  

Sesję prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Bolesław Zemła. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 15.00, a zakończyła o godz. 18.05. 
 
 

Obecni: wg załączonej listy obecności. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w placówkach oświatowych prowadzonych przez 

jednostkę samorządu terytorialnego w 2013 roku. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

6.1. upoważnienia Burmistrza Miasta Cieszyna do złożenia wniosku o 

dofinansowanie przedsięwzięcia pn. „Poprawa efektywności energetycznej w 

budynkach użyteczności publicznej w Gminie Cieszyn”, 

6.2. udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji celowej dla Miasta Bielsko – 

Biała na dofinansowanie działalności Ośrodka Przeciwdziałania Problemom 

Alkoholowym w Bielsku – Białej, 

6.3. udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji celowej dla Powiatu 

Cieszyńskiego na realizację zadania „ Prowadzenie Powiatowego Ośrodka 

Wsparcia Dla Osób Dotkniętych Przemocą w Rodzinie”, 

6.4. zmiany uchwały nr XI/103/11 z dnia 30 sierpnia 2011 roku w sprawie 

określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze 

i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat i trybu ich pobierania, 

6.5. ustanowienia programu osłonowego „Pomoc dla mieszkańców Gminy Cieszyn 

w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020, 

6.6. zmiany budżetu Miasta Cieszyna na 2014 rok, 

6.7. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2014 – 

2025. 

7. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za rok 2013. 

8. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Cieszyna z realizacji uchwał Rady Miejskiej 

podjętych w II półroczu 2013 roku. 

9. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie od dnia 9 grudnia 2013r. 

do 20 stycznia 2014 r. 

10. Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski              

i zapytania radnych. 

11. Wnioski Komisji Rady oraz Klubów Radnych. 

12. Oświadczenia i sprawy różne. 

13. Zamknięcie sesji. 
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X  X  X 

 

Sesję Rady Miejskiej Cieszyna poprzedziło spotkanie z Państwem Katarzyną i Tadeuszem 

Ligockimi, rodzicami olimpijczyków Mateusza i Michała, którzy zakwalifikowali się na  

Igrzyska Olimpijskie w Soczi w roku 2014. Pod nieobecność synów, Państwo Ligoccy 

odebrali od Władz Miasta i Rady Miejskiej Cieszyna gratulacje i życzenia powodzenia na 

Olimpiadzie sportowcom, którzy są znakomitą promocją naszego miasta, z czego Miasto 

Cieszyn jest bardzo dumne. 

 

 

Ad 1. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Bolesław Zemła otworzył trzydziestą dziewiątą  sesję Rady 

Miejskiej Cieszyna.  

Przewodniczący przywitał Wysoką Radę, Burmistrza Miasta Cieszyna Pana Mieczysława 

Szczurka, I Z-cę Burmistrza Miasta Pana Jana Matuszka, II Z-cę Burmistrza Miasta Pana 

Adama Swakonia, Skarbnika Miasta Panią Alicję Dąbrowską oraz Sekretarza Miasta Pana 

Stanisława Kaweckiego. 

Przewodniczący Rady przywitał również kierowników miejskich jednostek organizacyjnych, 

Naczelników Urzędu Miejskiego, przedstawicieli mediów, mieszkańców oraz wszystkich 

obecnych. 

W sesji uczestniczyło 18 radnych, co stanowiło kworum do podejmowania prawomocnych 

decyzji. 

 

 

Ad 2. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się z pytaniem, czy do przedłożonego porządku 

obrad ktoś z Państwa ma uwagi, bądź chciałby złożyć wniosek. 

Uwag, ani wniosków nie zgłoszono, tym samym przystąpiono do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad. 

Ad 3.  
 

Do protokołu z XXXVIII sesji Rady Miejskiej Cieszyna, która odbyła się dnia 19 grudnia 

2013 roku nie wniesiono uwag, tym samym protokół został przez Radę przyjęty. 

 

Ad 4. 

 

Prezes Ochotniczej Straży Pożarnej Cieszyn – Mnisztwo  Pan Jan Korzec w imieniu Państwa 

Renaty i Stanisława Stańco złożył serdeczne podziękowania Przewodniczącemu Rady 

Miejskiej Cieszyna, Radnym Rady Miejskiej oraz wszystkim tym, którzy z potrzeby serca 

udzielili wsparcia finansowego poszkodowanym, w związku z pożarem ich domu.  

Tekst podziękowań stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 5. 

Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad, przyjęcia 

Sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 



3 
 

awansu zawodowego w placówkach oświatowych prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego w 2013 roku. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Eugeniusz Raabe przedstawił pozytywną 

opinię Komisji do w/w sprawozdania. 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w placówkach oświatowych prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego w 2013 roku, zostało przez Radę przyjęte. 

 

 

Ad 6. 

Ad 6.1. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie upoważnienia Burmistrza Miasta 

Cieszyna do złożenia wniosku o dofinansowanie przedsięwzięcia pn. „Poprawa efektywności 

energetycznej w budynkach użyteczności publicznej w Gminie Cieszyn”. 

 

Maria Liwczak – poinformowała, że Komisja Rozwoju, Gospodarki i Finansów w/w projekt 

uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Piotr Tomica – powiedział, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 

również pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Adam Wójtowicz – poinformował, że Komisja Urbanistyki, Architektury i Ochrony 

Zabytków zapoznała się z projektem uchwały. 

 

Eugeniusz Raabe – przedstawił pozytywną opinię Komisji Oświaty, Kultury i Sportu do w/w 

projektu uchwały. 

 

Janina Cichomska – powiedziała, że Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej i Patologii 

Społecznej również pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie upoważnienia 

Burmistrza Miasta Cieszyna do złożenia wniosku o dofinansowanie przedsięwzięcia pn. 

„Poprawa efektywności energetycznej w budynkach użyteczności publicznej w Gminie 

Cieszyn”. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 18 głosami za. 

 

 

Ad 6.2. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

w postaci dotacji celowej dla Miasta Bielsko – Biała na dofinansowanie działalności Ośrodka 

Przeciwdziałania Problemom Alkoholowym w Bielsku – Białej. 

 

Janina Cichomska – poinformowała, że Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej i Patologii 

Społecznej pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały, rekomendując Radzie jego 

przyjęcie. 
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Pozytywną opinię do przedmiotowego projektu uchwały zajęła również Komisja Rozwoju, 

Gospodarki i Finansów, zaś pozostałe Komisje projekt uchwały przyjęły do wiadomości. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej w postaci dotacji celowej dla Miasta Bielsko – Biała na dofinansowanie 

działalności Ośrodka Przeciwdziałania Problemom Alkoholowym w Bielsku – Białej. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 18 głosami za. 

 

Ad 6.3. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

w postaci dotacji celowej dla Powiatu Cieszyńskiego na realizację zadania „ Prowadzenie 

Powiatowego Ośrodka Wsparcia Dla Osób Dotkniętych Przemocą w Rodzinie”. 

 

Janina Cichomska – poinformowała, że Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej i Patologii 

Społecznej pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały, rekomendując Radzie jego 

przyjęcie. 

 

Pozytywną opinię do przedmiotowego projektu uchwały zajęła również Komisja Rozwoju, 

Gospodarki i Finansów, zaś pozostałe Komisje projekt uchwały przyjęły do wiadomości. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 17 głosami za. 

 

Ad 6.4. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XI/103/11 

z dnia 30 sierpnia 2011 roku w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania 

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat i trybu ich 

pobierania. 

 

Janina Cichomska – poinformowała, że Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej i Patologii 

Społecznej pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały, rekomendując Radzie jego 

przyjęcie. 

 

Pozytywną opinię do przedmiotowego projektu uchwały zajęła również Komisja Rozwoju, 

Gospodarki i Finansów, zaś pozostałe Komisje projekt uchwały przyjęły do wiadomości. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 17 głosami za. 

 

Ad 6.5. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie ustanowienia programu 

osłonowego „Pomoc dla mieszkańców Gminy Cieszyn w zakresie dożywiania” na lata 

2014 – 2020. 
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Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Patologii Społecznej poinformowała 

o pozytywnej opinii Komisji do w/w projektu uchwały, zaś pozostałe Komisje Rady 

z projektem uchwały zapoznały się, przyjmując go do wiadomości. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustanowienia 

programu osłonowego „Pomoc dla mieszkańców Gminy Cieszyn w zakresie dożywiania” na 

lata 2014 – 2020. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 18 głosami za. 

 

Ad 6.6. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta Cieszyna 

na 2014 rok. Poinformował, że Komisja  Rozwoju, Gospodarki i Finansów do tego projektu 

uchwały złożyła wniosek, aby na sesji Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju Miasta 

przedstawił szerszą informację na temat realizacji projektu pn. „Przebudowa placów 

parkingowych przy al. Łyska oraz przy zbiegu ul. Młyńska Brama i al. Łyska w Cieszynie”. 

 

Burmistrz Miasta – poprosił o udzielenie głosu Naczelnikowi Wydziału SRM Panu 

Arkadiuszowi Skowrońskiemu. 

 

Arkadiusz Skowroński – poinformował, że w/w projekt obejmuje  zakres, który jest ujęty 

w dokumentacji projektowej „Rewitalizacja Cieszyńskiej Wenecji”. Nie został on ujęty we 

wniosku o dofinansowanie w ramach programu współpracy transgranicznej z uwagi na fakt, 

że było zagrożenie wystąpienia tam pomocy publicznej, jak również z uwagi na to, że nie jest  

to dodatkowy zakres, który podwyższał wartość dofinansowania. W tej chwili został 

ogłoszony konkurs w ramach RPO na infrastrukturę okołoturystyczną  i jest możliwość 

otrzymania dofinansowania na ten zakres w wysokości do 85%. W związku z tym, została 

podjęta przez Pana Burmistrza inicjatywa, aby ten projekt wykazać w budżecie, chociaż on 

i tak był ujęty w ramach zadania „Ogród dwóch brzegów 2013-2015”. 

 

Krzysztof Kasztura – zapytał, ile  pozyskamy tam miejsc parkingowych, jak będą wyglądać 

wjazdy i wyjazdy z parkingów, na czym będzie polegać ta przebudowa. 

 

Arkadiusz Skowroński – wyraził obawy, że dodatkowych miejsc parkingowych nie będzie, 

nie zna szczegółów, gdyż dokumentacja była przygotowana przez Wydział Zamówień 

Publicznych, natomiast powiedział, że tutaj chodzi o uporządkowanie przestrzeni, połączenie 

dwóch parkingów.  

 

Krzysztof Herok – powiedział, że jest rozczarowany wypowiedzią Pana Naczelnika, gdyż 

Komisja Finansów oczekiwała szczegółowych wyjaśnień, wizualizacji tego projektu, aby móc 

zdecydować, czy zgadzamy się na tę propozycję, czy nie.   

 

Burmistrz Miasta – stwierdził, że trudno tu mówić o wizualizacji, bądź rozpatrywać, czy 

przybędzie tam miejsc parkingowych, czy nie. Poinformował, że „Cieszyńska Wenecja” 

zakłada przy ul. Młyńska Brama ścieżkę rowerową. Według posiadanych zdjęć satelitarnych 

w tamtym miejscu parkuje przeważnie kilkanaście samochodów. Jeśli zrobimy tam ścieżkę 

rowerową, to ilość wyznaczonych miejsc parkingowych powinna wynieść 7 – 8, plus 2-3 

miejsca dla osób niepełnosprawnych. 
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Bolesław Zemła – poprosił przewodniczących Komisji o stanowiska do projektu uchwały 

w sprawie zmiany budżetu Miasta Cieszyna na 2014 rok. 

 

Maria Liwczak – przedstawiła pozytywną opinię Komisji  Rozwoju, Gospodarki i Finansów 

do w/w projektu uchwały. 

 

Piotr Tomica – powiedział, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 

również pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Pozostałe Komisje Rady z projektem uchwały  zapoznały się, przyjmując go do wiadomości. 

 

Adam Wójtowicz – wyraził zdziwienie, że nie można znaleźć kwoty około 9 tys. zł na 

realizację w roku 2014 zadania o którym była mowa, tj. „Przebudowa placów parkingowych 

przy al. Łyska oraz przy zbiegu ul. Młyńska Brama i al. Łyska w Cieszynie” i trzeba 

zwiększać deficyt budżetowy. 

 

Burmistrz Miasta – powiedział, że patrząc na budżet w skali całego roku, na pewno można 

byłoby skądś te pieniądze wziąć, ale mamy początek roku i w tym momencie nie mamy 

jeszcze dochodów, nie znamy wskaźników z ministerstwa itd.  Najprostszym zatem sposobem 

na ten moment, jest zwiększenie deficytu. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta 

Cieszyna na 2014 rok przyjęły do wiadomości. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 16 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

 

Ad 6.7. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2014 – 2025. 

 

Maria Liwczak – przedstawiła pozytywną opinię Komisji  Rozwoju, Gospodarki i Finansów 

do w/w projektu uchwały. 

 

Piotr Tomica – powiedział, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 

również pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Pozostałe Komisje Rady z projektem uchwały  zapoznały się, przyjmując go do wiadomości. 

 

Czesław Banot – odniósł się do załącznika nr 1 do Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Cieszyna na lata 2014-2025, jakim jest „Wykaz przedsięwzięć do WPF”. Zwrócił się 

z pytaniem, dlaczego wśród wymienionych zadań znalazło się przedsięwzięcie pn. 

„Wykorzystanie odnawialnych źródeł energii w obiektach sportowo-hotelowych MOSiR 

w Cieszynie”, skoro był przyjęty wniosek o wykreślenie tego zadania z WPF na lata 

2014-2025. 

 

Burmistrz Miasta – poinformował, że Rada uchwalając budżet Miasta Cieszyna na rok 2014, 

jak również Wieloletnią Prognozę Finansową Miasta Cieszyna na lata 2014-2025, 

uwzględniła to zadanie w „Wykazie przedsięwzięć do WPF”. Dodał, że można sprawdzić 

zapis w uchwale Rady Miejskiej z dnia 19 grudnia 2013 roku. 
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Bolesław Zemła – ogłosił 10 minutową przerwę w obradach. 

 

Przerwa. 

Po przerwie. 

 

Maria Liwczak – potwierdziła, że w  załączniku nr 1 do uchwały Rady Miejskiej z dnia 19 

grudnia 2013 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna 

na lata 2014-2025,  pod pozycją 1.1.2.8 wpisane jest zadanie  „Wykorzystanie odnawialnych 

źródeł energii w obiektach sportowo-hotelowych MOSiR w Cieszynie”. Powiedziała, że na 

posiedzeniu Komisji Rozwoju, Gospodarki i Finansów w dniu 26 listopada 2013r. 

rzeczywiście został przyjęty wniosek o wykreślenie z WPF tego zadania, jednakże przy 

sporządzaniu zbiorczego wniosku do budżetu Miasta na rok 2014, Komisja po wysłuchaniu 

argumentów przemawiających za pozostawieniem tego zapisu w WPF, wniosku tego nie 

ponowiła. Komisja przyjęła natomiast wniosek, aby w budżecie 2014 roku zapewnić kwotę 

40.000,00 zł na utworzenie nowego zadania inwestycyjnego w Urzędzie Miejskim, w zakresie 

odnawialnych źródeł energii.   

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2014 – 2025. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 14 głosami za, przy 1 głosie przeciw i 3 głosach wstrzymujących 

się. 

 

Ad 7. 

  

Przewodniczący Rady poinformował, że wszystkie komisje Rady przedłożyły pisemne 

sprawozdania z działalności za rok 2013. 

Kopie dokumentów stanowią załączniki do protokołu. 

 

Ad 8. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił Sprawozdanie Burmistrza Miasta Cieszyna z realizacji 

uchwał Rady Miejskiej podjętych w II półroczu 2013 roku. 

 

Radny Eugeniusz Raabe odniósł się do rozdziału III – uchwały nie zrealizowane. W rozdziale 

tym ujęta została jedna uchwała, dotycząca przyjęcia wniosków Komisji Rewizyjnej 

z kontroli przeprowadzonej w sprawie konkursu na Dyrektora Cieszyńskiego Ośrodka 

Kultury „Dom Narodowy” w Cieszynie. Powiedział, że chciałby wiedzieć, jakie wiadomości 

i jakie wyjaśnienia zostały skierowane do Nadzoru Prawnego Urzędu Wojewódzkiego, który 

stwierdził, że stanowisko Rady Miejskiej w kwestii przedmiotowego konkursu nie mogłoby 

być dla Burmistrza wiążące. Zapytał, po co był ogłaszany konkurs na dyrektora, skoro nie 

było to potrzebne. 

 

Ad 9. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił  sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta Cieszyna 

w okresie od dnia 9 grudnia 2013 roku do 20 stycznia 2014 roku. 
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Pytania do sprawozdania złożyła Wiceprzewodnicząca Rady Pani Halina Bocheńska, która  

zwróciła także uwagę na błędnie wpisaną nazwę Szkoły Podstawowej nr 2 z Oddziałami 

Integracyjnymi, jak również Radna Alicja Wlach oraz Radny Adam Wójtowicz. 

Radny Eugeniusz Raabe kolejny raz odniósł się do sprawozdania z podróży służbowych 

odbytych przez Burmistrza w okresie między sesjami, które nie uznał za sprawozdanie lecz 

„rozkład jazdy”, w którym brakuje informacji,  jakie korzyści dla Miasta te podróże służbowe 

wniosły. 

Radny Krzysztof Kasztura zapytał, czy Pan Burmistrz otrzymał z Krajowej Izby 

Gospodarczej zaproszenie na Galę wręczania Laurów Umiejętności i Kompetencji, która 

odbyła się dnia 18 stycznia br. w Katowicach. 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Halina Bocheńska poinformowała, że podczas wspomnianej 

Gali, Pan Jan Żurek - były Radny Rady Miejskiej Cieszyna trzech kadencji, został 

wyróżniony Platynowym Laurem Ambasadorów Spraw Polskich, przyznawanym przez 24 

osobową Kapitułę Laurów Umiejętności i Kompetencji 2013 – informacja stanowi załącznik 

do protokołu.   

 

Ad 10. 

 

Marta Kawulok – przedstawiła interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na 

interpelacje, wnioski i  zapytania  radnych. Poinformowała, że Pan radny Czesław Banot 

w okresie między sesjami złożył 5 zapytań oraz 2 wnioski. Zapytała, czy odpowiedzi są dla 

Pana radnego satysfakcjonujące? 

 

Czesław Banot -  za niezadawalającą uznał odpowiedź na zapytanie dotyczące likwidacji 

barier w holu cieszyńskiego Ratusza, jak również odpowiedź na wniosek w sprawie 

standardów do uprawiania sportu w Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji w Cieszynie.  

 

Marta Kawulok – kontynuując powiedziała, że Pani radna Janina Cichomska złożyła 

1 wniosek i 1 zapytanie – oba doczekały się odpowiedzi, Pani radna uznała je za 

zadawalające. Pan radny Krzysztof Kasztura złożył 1 wniosek, na który jeszcze nie ma 

odpowiedzi. Ponadto poinformowała, że w okresie między sesjami Pan radny Andrzej 

Łukasiak złożył 2 interpelacje i 3 zapytania. Pan radny Eugeniusz Raabe złożył 1 interpelację 

w sprawie braku odpowiedzi na prośbę dzierżawców Ogródków Działkowych w Cieszynie 

przy ul. Mickiewicza, o umożliwienie im wykupu działek będących własnością Gminy. 

Powiedziała, że na tę interpelację nie ma jeszcze odpowiedzi. 

 

Eugeniusz Raabe – złożył nową interpelację w sprawie organizacji w COK „Dom Narodowy”  

w dniu 28 stycznia br. prelekcji redaktora Tadeusza Kopoczka „Cieszyna podziemne 

tajemnice”. 

 

Marta Kawulok – poinformowała, że w okresie między sesjami Pani radna Alicja Wlach 

złożyła 2 wnioski, z których 1 doczekał się odpowiedzi. Pani radna przyjęła ją do 

wiadomości. 

 

Ad 11. 

 

Halina Bocheńska – poinformowała, że w dniach 6 listopada 2013 roku  i 4 grudnia 2013 

roku,  Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej przeprowadziła kontrolę w  sprawie przebiegu 

przetargu na świadczenie usługi w zakresie odbioru i zagospodarowania odpadów 
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komunalnych od właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Cieszyn. Poprosiła 

Przewodniczącego Komisji o przedstawienie wniosków pokontrolnych. 

 

Krzysztof Kasztura – powiedział, że po przeanalizowaniu dokumentacji załączonej do 

protokołu kontroli i wysłuchaniu ustnych wyjaśnień Naczelnika Wydziału Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Pana Aleksandra Dordy  oraz Pełnomocnika Burmistrza Miasta 

ds. zamówień publicznych Pana Pawła Jakubowicza, Komisja stwierdziła, że przebieg 

przetargu na świadczenie usługi w zakresie odbioru i zagospodarowania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Cieszyn w tym 

ogłoszenie przetargu, zawarcie umowy i rozliczenie jej wykonania było  celowe i prawidłowe. 

 

Halina Bocheńska – poinformowała, że Komisja Rewizyjna Rady dniach  8 i  22 stycznia 

2014 roku przeprowadziła kontrolę w  sprawie realizacji budowy budynków socjalnych 

w Mieście w roku 2013.  Kontrolę przeprowadzono na podstawie dokumentacji załączonej do 

protokołu kontroli i ustnych wyjaśnień  Pana Andrzeja Kucypery i Pana Leszka Gruszczyka  - 

pracowników Zakładu Budynku Miejskich Społki z o.o. w Cieszynie. Poprosiła 

Przewodniczącego Komisji o przedstawienie wniosków pokontrolnych. 

 

Krzysztof Kasztura – powiedział, że po przeanalizowaniu załączonej dokumentacji, 

dokumentów finansowych i wysłuchaniu wyjaśnień przez w/w osoby,  Komisja stwierdziła, 

że budowa budynku zamieszkania zbiorowego z samodzielnymi, małymi lokalami socjalnymi 

przeznaczonymi na stały pobyt ludzi przy ulicy Wiślańskiej 21 w Cieszynie na działce nr 14 

obr. 74 przebiegała zgodnie z zawartymi umowami. Nie stwierdzono żadnych uchybień 

w realizacji w/w zadania. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła wniosek przyjęty przez trzy komisje Rady - Komisję 

Rozwoju, Gospodarki i Finansów,  Komisję Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 

oraz Komisję Urbanistyki, Architektury i Ochrony Zabytków. Wniosek dotyczy zbadania 

możliwości prawnych w zakresie zwolnienia z podatku od nieruchomości Fundacji 

św. Elżbiety Węgierskiej w Cieszynie, która z taką prośbą zwróciła się do Burmistrza Miasta 

oraz Rady Miejskiej Cieszyna. 

 

Maria Liwczak – powiedziała, że Komisje otrzymały opinię prawną, z której wynika, iż 

możliwość korzystania z ulg i zwolnień zależy w dużej mierze od samej Fundacji – 

kierujących nią podmiotów, które mogą dokonać optymalizacji podatkowej tej instytucji i jej 

działalności. Jako inne sposoby wsparcia Fundacji, radca prawny wskazał dotacje celowe, 

które mogą być udzielane na remont obiektów zabytkowych. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła zapytanie Klubu Radnych „Niezależni” dotyczące 

wprowadzenia jednolitej opłaty „symbolicznej złotówki” za wynajem miejskich obiektów 

sportowych dla cieszyńskich szkół, klubów i stowarzyszeń. Wyraziła ubolewanie, że niestety 

uczniowie nie są do końca objęci tym zwolnieniem. 

 

Eugeniusz Raabe – przypomniał, że Komisja Oświaty, Kultury i Sportu już we wrześniu 

składała wniosek o wprowadzenie takiej opłaty dla klubów, stowarzyszeń, ale również dla  

cieszyńskich szkół. Wniosek niestety nie został w pełni zrealizowany, chociaż był na to czas, 

aby takie rozwiązanie znalazło odzwierciedlenie w budżetach szkół podstawowych 

i gimnazjów. 
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Alicja Wlach – w imieniu Klubu Radnych  „Niezależni” złożyła wniosek o ponowne 

przeanalizowanie problemu braku mieszkań na wynajem w Cieszynie, w tym braku wolnych 

mieszkań komunalnych dla młodych rodzin. 

 

Ad 12. 

 

Bolesław Zemła – zwrócił się z pytaniem, czy ktoś chciałby złożyć oświadczenie.  

 

Eugeniusz Raabe – oświadczył, iż wielkie rzeczy działy się w budynku Urzędu Miejskiego 

w mijającym miesiącu. Po pierwsze otwarcie głównego wejścia do Ratusza. Stwierdził, iż 

można mieć różne spojrzenie na piękno i wizję artysty, lecz dla Niego to co powstało na 

jednej ze ścian holu uznał za bohomaz.  Powiedział, że chciałby wiedzieć kto był 

pomysłodawcą tego malowidła, czyja wizja została tu spełniona. Drugim wielkim 

wydarzeniem było zamknięcie toalet w budynku Urzędu. Zapytał, komu miało to służyć 

i czemu zapobiegać.  

 

Andrzej Łukasiak – w imieniu mieszkańców osiedla Liburnia, nauczycieli i rodziców 

korzystających z drogi dojazdowej oraz parkingu przy Gimnazjum nr 2, podziękował za 

naprawę nawierzchni drogi oraz parkingu – pisemne oświadczenie stanowi załącznik do 

protokołu. W imieniu mieszkańców Cieszyna oraz własnym podziękował także za wykonanie 

schodów łączących tereny rekreacyjne za boiskiem „Pod Wałką” z ul. Łowiecką – pisemne 

oświadczenie stanowi załącznik do protokołu. 

Ponadto poruszył kwestię braku toalet w okolicy terenu rekreacyjnego przy Al. J. Łyska.  

 

Krzysztof Kasztura – powiedział, że na podkreślenie zasługuje ogromne zaangażowanie wielu 

osób skupionych wokół Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, która w Cieszynie zebrała 

około 60 tys. zł. Dodał, że szczególne podziękowania i ciepłe słowa należą się harcerzom, 

stąd poprosił Pana Radnego Krzysztofa Heroka o przekazanie ich młodzieży. 

 

Władysław Macura – poinformował, że zgodnie z zapewnieniami Pana Burmistrza Adama 

Swakonia, jest już czynna poczekalnia dla podróżnych przy ul. Czarny Chodnik w Cieszynie.  

 

Czesław Banot - nawiązał do wywiadu z Panem Burmistrzem Janem Matuszkiem, jaki ukazał 

się w „Gazecie Codziennej”, zatytułowanego „Dotacjami zachęcają do przyłączenia się do 

kanalizacji”. Zacytował ostatnie zdanie z tego wywiadu „…Zgodnie z  przepisami, do 

kanalizacji muszą być podłączone wszystkie posesje, a wobec właścicieli tych posesji, którzy 

się nie podłączą, zostaną wyciągnięte kary finansowe.” Poprosił o odpowiedź, jakie to będą 

kary finansowe i na jakiej podstawie prawnej, gdyż mieszkańcy są tym zbulwersowani.  

 

Adam Wójtowicz – zwrócił się z pytaniem, czy są przewidywane jakiekolwiek konsekwencje 

błędnie podjętej decyzji przez Panią Dyrektor COK „Dom Narodowy”. Wiadomo z mediów, 

że zakończyło się postępowanie sądowe w sprawie przywrócenia do pracy Pana Bogusława 

Słupczyńskiego.  

 

Burmistrz Miasta – odpowiedział, że Pani Dyrektor już przyjęła Pana Bogusława 

Słupczyńskiego do pracy. 

 

Halina Bocheńska – w uzupełnieniu wypowiedzi Pana Radnego Adama Wójtowicza dodała, 

iż chodzi również o skutki finansowe tej błędnej decyzji, gdyż Pan Słupczyński był odsunięty 
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od pracy przez trzy miesiące, a teraz pewnie wynagrodzenie za te trzy miesiące będzie mu się 

należało.   

 

Bolesław Zemła – przedstawił korespondencję skierowaną do Rady Miejskiej Cieszyna:  

1. Z-ca Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach informuje, że RIO 

w Katowicach przeprowadziła kontrolę kompleksową gospodarki finansowej Miasta 

Cieszyna. Wystąpienie pokontrolne zostało skierowane do Burmistrza Miasta Cieszyna 

pismem z dnia 17 grudnia 2013r., jest ono również dostępne na stronie internetowej Izby 

www.katowice.rio.gov.pl w Biuletynie Informacji Publicznej. 

2.  Przewodniczący Sejmiku Województwa Śląskiego w Katowicach informuje, że na sesji 

w dniu 18 listopada 2013 roku Sejmik podjął uchwałę w sprawie przyjęcia rezolucji 

o ogłoszeniu roku 2014 Rokiem Henryka Sławika, powstańca śląskiego, posła do Sejmu 

Śląskiego, a w czasie II wojny światowej Delegata Rządu Polskiego ds. uchodźców na 

Węgrzech.  

3.  Koordynator  Bielskiego Zespołu Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach 

przesyła uchwały I Składu Orzekającego RIO w sprawie pozytywnej opinii o możliwości 

sfinansowania deficytu w kwocie 27.751.157,64 zł, przedstawionego w uchwale budżetowej 

Miasta Cieszyna na 2014 rok, jak również w sprawie pozytywnej opinii o prawidłowości 

planowanej kwoty długu Miasta Cieszyna, wynikającej z planowanych i zaciągniętych 

zobowiązań. 

4.  Dyrektor Wydziału Organizacyjnego i Kadr Urzędu Marszałkowskiego Województwa 

Śląskiego przekazuje skargę Pani Ireny Plisz – mieszkanki Cieszyna, do rozpatrzenia zgodnie 

z zakresem kompetencji – ponieważ wcześniejsza skarga Pani Ireny Plisz w tym samym 

temacie została już przez Radę rozpatrzona i uznana za bezzasadną, a aktualnie złożona nie 

zawiera nowych wątków w sprawie, zostanie przygotowany projekt uchwały o uznanie skargi 

za ponowioną.  

5. Burmistrz Miasta Cieszyna realizując zapis §10 ust. 2 uchwały Rady Miejskiej 

w sprawie określenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 

zasobu Gminy Cieszyn, przesyła informację o podjętych zarządzeniach z dnia 10 lipca 2013 

roku oraz 9 grudnia 2013 roku.  

 6.  Pani Dyrektor Biblioteki Miejskiej zgodnie z zapisem uchwały Rady Miejskiej Cieszyna 

w sprawie ustalenia trybu realizacji zadań inwestycyjnych w Gminie Cieszyn, przesyła 

informacje dotyczące planowanej realizacji projektu „Biblioteka +” – modernizacja 

i doposażenie zabytkowego budynku Biblioteki Miejskiej w Cieszynie. 

7.  Prezes Zarządu Fundacji TALENT Cieszyn prosi o uzasadnienie odrzucenia przez 

Komisję Oświaty, Kultury i Sportu wniosku Fundacji, złożonego do otwartego konkursu ofert 

z zakresu realizacji programu szkolenia sportowego, prowadzonego przez cieszyńskie kluby 

sportowe – pisemna odpowiedź do Prezesa Fundacji została już wystosowana. 

8.   Burmistrz Miasta  przekazuje kolejną – miesięczną informację o stopniu zaawansowania 

realizacji projektu „Uporządkowanie gospodarki ściekowej w aglomeracji cieszyńskiej” – 

wszyscy Radni otrzymali dniu dzisiejszym kopię dokumentu. 

9.  Pan Jan Foltyn – mieszkaniec Cieszyna, przypomina poruszane we wcześniejszych 

pismach sprawy dotyczące fatalnego stanu kamienic w Cieszynie, jak również 

perspektywicznego planu zabudowy Bobrka.   

 

Ponadto odczytał treść pisma Burmistrza Miasta Cieszyna skierowanego do 

Przewodniczącego Rady, które otrzymał w dniu dzisiejszym, dotyczącego wniosków  Komisji 

Rewizyjnej Rady  Miejskiej z kontroli przeprowadzonej w sprawie konkursu na Dyrektora 

COK „Dom Narodowy” – kopia dokumentu stanowi załącznik do protokołu. 

http://www.katowice.rio.gov.pl/
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Przypomniał, że Państwo radni otrzymali projekt Statutu Miasta Cieszyna opracowany przez 

Komisję Statutową, która do dnia 15 lutego br.  oczekuje na ewentualne propozycje zmian do 

przedłożonego dokumentu.  

 

Pełna treści obrad sesji w formacie audio znajduje się w Biurze Rady Miejskiej Cieszyna.  

 

 

Ad 13. 

 

Przewodniczący zamknął obrady trzydziestej dziewiątej sesji Rady Miejskiej Cieszyna. 

 

 

 

 

Protokołowała:     Przewodniczący Rady Miejskiej         

             

 

Jolanta Fajkis       Bolesław Zemła          

   


